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PROTOKÓŁ Nr XIV/2019 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 26 listopada 2019 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy  ul. Wolności 18 w 

Wąbrzeźnie i trwała od godz. 13.30 do godz. 15.45. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia XIV sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane i utrwalone za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza Wąbrzeźna 

pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, gości (załącznik 

nr 2) –  prezesów spółek miejskich, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, dyrektora MOPS, 

dyrektora WDK, dyrektora WCPTiIS, pracowników Urzędu Miasta, panią Mariolę Frankowską 

Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę Kochowicz Radcę Prawnego 

Urzędu Miasta oraz pana Krzysztofa Grzybka Komendanta Straży Miejskiej, także mieszkańców, 

oglądających obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, że obecnie 

w obradach uczestniczy 14 radnych.  

  W posiedzeniu nie uczestniczyła: radna pan Mateusz Lewański, którego nieobecność została 

usprawiedliwiona. 

 

 

 

 

Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że z protokołem z XIII sesji Rady Miasta w VIII 

kadencji radni się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady stwierdziła, 

iż zostały przyjęte bez uwag w brzmieniu, w jakim zostały sporządzone. 
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Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołów z XIII sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad poboru, terminów 

płatności i wysokości stawek opłaty targowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 1 im. Ks. 

Stefana Kard. Wyszyńskiego w Wąbrzeźnie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2020. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w 

Wąbrzeźnie na lata 2020-2022.  

15.   Interpelacje. 

16.  Zapytania i wolne wnioski. 

17.  Zamknięcie XIV sesji Rady Miasta. 

  Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna wniósł o zmianę punktu 14 porządku obrad XIV 

sesji Rady. Oznajmił, że  punktu 14 w brzmieniu: „14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę           

w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych              

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022.”., należy zmienić nadając 

mu w następujące brzmienie: „14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących                        

w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.        

w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022.” 



 

3 

 

Wniesiona przez Burmistrza Wąbrzeźna zmiana porządku obrad XIV sesji została przyjęta 

jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

 

    Następnie pani Aleksandra Basikowska odczytała porządek obrad po zmianie: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołów z XIII sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad poboru, terminów 

płatności i wysokości stawek opłaty targowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 1 im. Ks. Stefana 

Kard. Wyszyńskiego w Wąbrzeźnie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2020. 

14. Podjęcie w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022.  

15. Interpelacje. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zamknięcie XIV sesji Rady Miasta. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

Ad 5 

 
   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres od 31 

października 2019 roku do 26 listopada 2019 roku. – załącznik nr 3. 
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Ad 6 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszystkie złożone na XIV sesję Rady Miasta Wąbrzeźno 

projekty uchwał zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane przez wszystkie komisje Rady Miasta 

Wąbrzeźno podczas wspólnego posiedzenia w dniu 25 listopada br. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że  zgodnie z art.232 ustawy o finansach publicznych dokonuje 

się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego wykonania dochodów                       

i wydatków budżetu w roku 2019, zgodnie z ostatnią propozycją zmiany w dniu 26 listopada 2019 r. 

oraz prognozą dla lat kolejnych oraz w zakresie   wprowadzonych danych w załączniku Przedsięwzięć. 

Załącznik Przedsięwzięć zmienia się w zakresie następujących zadań: 

-Wąbrzeski Klub Samopomocy wartość zadania 413.525,00 zł, realizacja w latach 2020-2021 

zmniejszenie planowanych na ten cel wydatków bieżących to kwota 70.575,00 zł, zwiększenie na 

wydatki inwestycyjne to 64.100,00 zł, 

 -Modernizacja oświetlenia ulicznego w granicach miasta Wąbrzeźno - 336.752,21 zł-wartość zadania 

rośnie w roku 2020 o kwotę 19.105,21 zł, 

-Rewitalizacja zdegradowanych części miasta Wąbrzeźno - zadanie do realizacji przewidziane jest           

w 2020 i 2021 planuje się wydatki w 2021 po zakończeniu inwestycji,  

-Ścieżki pieszo-rowerowe alternatywa dla komunikacji samochodowej - zadanie w 2019 zmniejsza się 

o kwotę 56.243,00 zł z tytułu rezygnacji z Pylonu i zmniejsza się o kwotę 186.225,15 zł w 2021 roku 

po przygotowaniu projektu budowy, w 2020 planuje się 2.300,10 zł na zapłatę za niezbędne dokumenty, 

-Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 548 Stolno-Wąbrzeźno, dotacja na ścieżki pieszo rowerowe w pasie 

drogowym- w związku z nowym postępowaniem na wykonanie zadania, środki w kwocie 147.456,00 

zł planuje się na rok 2021, 

 -Infostrada Pomorza i Kujaw II - zgodnie z otrzymanym nowym harmonogramem wydatki 

inwestycyjne rozpisuje się na lata 2019-2020 wartość łączna na dwa lata 173.893,95 zł, 

-Budowa systemów fotowoltanicznych - zadanie przesuwa się z roku 2019 na rok 2020 wartość zadania 

zgodnie z aktualnym wnioskiem to kwota 562.330,44 zł, 

 -Przyjazny dworzec kolejowy w Wąbrzeźnie -zasadnicze wykonawstwo i płatność przesuwa się na 

2020 rok, kwota zaplanowana zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie to 1.108.230,00 zł,  

-Utworzenie przystani sportów wodnych -zadanie zostało przesunięte do realizacji na lata 2020-2021, 

-Przebudowa ulic gminnych to w 2019 roku kwota łączna 2.781733,41 zł, w  2020 kwota 3.975.089,70 

zł w 2021 roku 2.732.350,48 zł, a 2022 roku to kwota 2.000.000,00 zł przy planowaniu tych wydatków 

uwzględniono dofinansowanie 50% z Funduszu Dróg Samorządowych, 

-Przebudowa obiektów sportowych MKS Unia Wąbrzeźno - zwiększono kwotę wydatku na rok 2019    

o 1.603.421,40 zł, a zmniejszono wydatki 2020 roku o 2.052.273,00 zł, 

-Modernizacja chodników i parkingów przez MZUK - kwota na 2019, zwiększa się o 24.620,00 zł do 

443.400,00 zł a plan na  2020 rok to kwota 47.289,69 zł, 



 

5 

 

-Objęcie udziałów w RW TBS zaplanowano w 2020 roku na poziomie 600.000,00 zł na spłaty odsetek 

od kredytów z lat 1996-2000 i 1.000.000,00 zł w 2021 roku na wkład własny w budownictwo 

mieszkaniowe.    

W wyniku wprowadzonych zmian w 2019 roku zmniejsza się o 1.897.161,47 zł wartość inwestycji            

z udziałem środków unijnych, a rośnie wartość inwestycji ze środków krajowych  o kwotę 2.129.321,40 

zł. 

Zmiany w załączniku Przedsięwzięć uwzględniają planowane inwestycje w projekcie budżetu na 2020 

rok.  

Uchwała Nr XIV/83/19 zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2019-2030 została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach 

„za”  – załącznik nr 4. 

Ad 7 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zaproponowane zmiany budżetu miasta na 2019 rok nie 

powodują zmiany deficytu. 

Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że proponowane zmiany w budżecie miasta na 2019 rok 

dotyczą: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zmniejszają budżet o  kwotę łączną-472.816,57 zł                                    

i dotyczą:  

- zwiększenia dochodów w urzędzie miasta łącznie o kwotę 12.000,00 zł,  w tym 9.000,00 zł    z tytułu 

rozliczeń z lat ubiegłych tj. środków, które dotyczą roku 2018 i lat wcześniejszych,  

- zwiększenia dochodów z tytułu podatku płaconego w formie karty podatkowej o 1.000,00 zł, 

-zwiększenia dochodów z tytułu podatku od nieruchomości o kwotę 197.000,00 zł, wpływów z tytułu 

opłaty adiacenckiej o kwotę 10.000,00 zł  w związku z wyższym wykonaniem, 

-zmniejszenia dochodów z tytułu podatku rolnego o 7.000,00 zł,  od posiadanych środków 

transportowych o 15.000,00 zł i opłaty od psów o 7.000,00 zł, w związku z przewidywanym 

wykonaniem,  

-zwiększenia wpływów z tytułu odsetek i kosztów upomnień o kwotę 5.500,00 zł,  w związku                       

z wyższym wykonaniem, 

-zwiększenia wpływów z tytułu udziałów w podatku CIT o kwotę 262.000,00 zł, w związku                           

z wyższym wykonaniem planowanej kwoty, 

-zwiększenia dochodów z tytułu wpływów za przedszkole (wyżywienie) o kwotę 40.000,00 zł,  

-przeniesienia dochodów z gospodarki odpadami na pozostałe zadania związane z gospodarką odpadami 

na kwotę 5.500,00 zł,  

-zwiększenia dochodów MZUK z tytułu wynajmu obiektów przy ul. Podzamcze o kwotę 5.000,00 zł, 

-korekty dotacji na realizacje projektu Infostrada Pomorza i Kujaw II  o kwotę -60.756,37 zł, 

-zmniejszenia dochodów z tytułu dofinansowania na projekt OZE o kwotę 236.239,47 -zadanie 

przesunięte na rok 2020, 
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 -zmniejszenia dochodów z tytułu dofinansowania na  projekt Przyjazny dworzec w Wąbrzeźnie o kwotę 

990.041,40 -zadanie przesunięte na rok 2020, w związku z wydłużonym procedowaniem z PKP wydłuża 

się okres realizacji zadania i z tytułu dofinansowania na rewitalizacje zdegradowanych terenów miasta 

o kwotę  5.638,33 zł, środki nie wpłyną w bieżącym roku,  co razem stanowi zmniejszenie na kwotę 

995.679,73 zł, 

-zmniejszenia dochodów na projekt modernizacji oświetlenia w granicach miasta Wąbrzeźno    o kwotę 

10.141,00 zł, dofinansowanie wpłynie na etapie realizacji w 2020 roku,  

 

Zmiany ujęte w  planie wydatków zmniejszają  budżet łącznie o kwotę-472.816,57 zł                                  

i dotyczą: 

-zwiększenia wydatków  o kwotę 7.380,00 zł na budowę drogi Wspólna, Piękna i Kwiatowa, ze środków 

pozostałych planowanych na przebudowę dróg, chodników, parkingów,  

-zmniejszenia wydatków na budowę ścieżek pieszo-rowerowych o wartość pylona tj. 56.243,00 zł, 

urządzenie nie zostało zakupione i zamontowane, 

-zwiększenia wydatków MZUK o kwotę 40.000,00 zł, na budowę parkingów i chodników,                           

w związku ze zwiększonym zakresem zadań, 

-przeniesienia wartości 15.380,00 zł na wykonanie projektu kolejnego etapu ścieżek pieszo-rowerowych 

z wydatków niekwalifikowalnych na wydatki z dofinansowaniem unijnym,        

-wprowadzenia korekt do wydatków urzędu o kwotę 92.026,00 zł, nie wypłaconych odszkodowań, 

-wprowadzenia korekty do projektu Infostrada Pomorza i Kujaw II, o kwotę 71.478,03 zł zgodnie               

z przesłanym harmonogramem realizacji z Urzędu Marszałkowskiego, 

-wprowadzenia korekt między wydatkami na wynagrodzeniach w urzędzie, w związku                                     

z przesunięciami pracowników miedzy wydziałami i zadaniami na kwotę łączna 93.846,00 zł,   

-wprowadzenia korekt między paragrafami w SP 2 nr i SP nr 3 na wnioski dyrektorów,                                    

w związku z bieżącą realizacją zadań na kwotę łączną 5.342,21 zł, 

-wprowadzenia korekty wydatków na przebudowę dachu w SP nr 2 po zakończeniu zadania pozostała 

nie wykorzystana kwota 8.000,00 zł,  

-wprowadzenia przesunięć między paragrafami na wniosek Dyrektora WCPTiIS w kwocie 1.700,00 zł,  

-zmniejszenia wydatków na OZE w związku z przesunięciem projektu do realizacji na rok 2020 na 

kwotę 577.926,94 zł, 

-zmniejszenia wydatków w pozostałej gospodarce komunalnej  łącznie o kwotę  1.177.000,00 zł, w tym 

z tytułu środków na realizacje projektu Przyjazny dworzec w Wąbrzeźnie -1.182.000,00 zł i zwiększenia 

wydatków MZUK o wartość osiągniętych dochodów z najmu       w kwocie 5.000,00 zł, 

-przesunięcia środków niewykorzystanych na dotację dla organizacji NGO w dziale zadań sportu na 

mały grant w kwocie 1.000,00 zł dla Spółdzielni BAZA, związany z działalnością kulturalną                          

i dziedzictwem narodowym- kultywowaniem tradycji „Wieczór kolęd seniorów”, 
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-zwiększa się o kwotę 1.603.421,40 zł, wydatki dotyczące przebudowy i wyposażenia obiektów 

sportowych. Nie udało się zrealizować wszystkich inwestycji planowanych na 2019 r., taki stan rzeczy 

pozwala na zaplanowanie w 2019 roku zapłaty części należności z faktury końcowej za budowę 

obiektów sportowych przy ul. Tysiąclecia. Planowane środki na budowę obiektu w kwocie 6.479.892,86 

sfinansują następujące wydatki: należność wykonawcy z umowy w kwocie 6.000.000,00 zł, prace 

dodatkowe 88.996,27 zł, wyrównanie wynagrodzenia w związku ze wzrostem najniższego 

wynagrodzenia w 2019 r. 61.220,61 zł, zakup kosiarki 36.900,00 zł, projekt zamienny 10.000,00 zł, 

monitoring 40.980,78,zł wc-serwis 11795,20 zł i wyposażenie obiektu 240.000,00 zł, z czego 

4.135.012,08 zostało zapłacone.  Do zapłaty na 2020 rok pozostanie kwota 2.127.227,00 zł tj. faktura 

końcowa 2.000.890,00 zł+nadzór 120.540,00 zł i wyrównanie wynagrodzeń za IV kwartał 2019 r. 

5.797,00 zł. 

 Zmiana uchwały dotyczy też paragrafu 8 gdzie Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych 

kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych w kwocie 11.587.560,00 zł,  w tym -  

punkt  4 limit z tytułu  zaciągania zobowiązań zaliczanych do tytułów dłużnych o których mowa                 

w art.72 ust.1a  ustawy o finansach publicznych, nie będących kredytami i pożyczkami w wysokości 

1.564.560,00 zł a wywołujących skutki ekonomiczne podobne do skutków wynikających z umów 

kredytu lub pożyczki. W ramach umowy planuje się zakup opraw oświetleniowych, które zostaną 

zamontowane na słupach Energa Oświetlenie Sp. z o.o. Spłata należności nastąpi w ratach miesięcznych 

przez 8 lat do 31 grudnia 2027 roku. Miasto dzięki tej modernizacji spełni w zdecydowanej większości 

wymogi określone w Planie gospodarki niskoemisyjnej przyjętym Uchwałą Nr VIII/36/15 Rady Miasta 

Wąbrzeźno z dnia 27 maja 2015 r. 

 

Uchwała Nr XIV/84/19 zmieniająca uchwalę w sprawie budżetu miasta na 2019 rok została 

podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 5. 

 

Ad 8 

 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że wszyscy mieszkańcy miasta byliby zadowoleni jeżeli stawki 

podatku od nieruchomości na 2020 roku zostały by zachowane z roku 2019. Oznajmił, że w roku 2020 

nastąpi szereg różnego rodzaju podwyżek i wzrostu wydatków, których samorządy się nie spodziewały 

i nie mogły wcześniej przewidzieć. Przekazał, że Burmistrz Wąbrzeźna podobnie jak większość 

samorządów w Polsce staje przed ogromnym wyzwaniem w jaki sposób zbilansować budżet miasta na 

2020 rok aby był on możliwy do wykonania i realizacji. Zaznaczył, że jednym z koniecznych warunków 

niezbędnych dla zbilansowania budżetu miasta na 2020 rok jest podniesienie podatków lokalnych             

w tym podatku od nieruchomości. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że na podstawie art. 
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5 ust.1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, Rada Miasta Wąbrzeźno określa wysokość stawek 

podatku od nieruchomości na kolejny rok podatkowy to jest 2020. Proponowane stawki są zgodne 

z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 24 lipca 2019 r. w sprawie górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2020 roku,  które w stosunku do maksymalnych stawek roku 

ubiegłego podwyższono o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych za pierwsze półrocze 2019 

roku o wartość 1,8 %. 

 

Uchwała Nr XIV/85/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 6. 

 

Ad 9 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zgodnie z art. 10 ust.1 ustawy o podatkach 

i opłatach lokalnych Rada Miasta określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od 

środków transportowych na kolejny rok podatkowy to jest 2020. Stawki podatku od środków 

transportowych są zróżnicowane w zależności od dopuszczalnej masy całkowitej, wpływu na 

środowisko naturalne, rok produkcji, na liczbę miejsc do siedzenia.  

Proponowane stawki są zgodne z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 24 lipca 2019 r. 

(M.P. z 2019 r. poz. 738)  w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych na rok 2019,  które w stosunku do maksymalnych stawek roku ubiegłego 

podwyższono o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych za pierwsze półrocze 2019 

roku o wartość  1,8 %. 

- od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: powyżej 3,5 tony i poniżej12 

ton: 

Wyszczególnienie Stawki w zł 
Rok produkcji 
do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 

powyżej 3,5 t do 5,5 t włącznie  

( z katalizatorem ) 
449 428 

powyżej 3,5 t do 5,5 t włącznie  

( bez katalizatora) 
468 449 

powyżej 5,5 t do 9 t włącznie  

( z katalizatorem) 
737 703 

powyżej 5,5 t do 9 t włącznie  

( bez katalizatora ) 
774 737 

powyżej 9 t i poniżej 12 t  

( z katalizatorem ) 
881 835 

powyżej 9 t i poniżej 12 t  

( bez katalizatora ) 
923 881 

- od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton: 

Stawki w zł 
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Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita 

(w tonach ) 
Osie jezdne z zawieszeniem pneumatycznym lub uznanym za 

równoważne 
Inne systemy 

zawieszenia 
Nie mniej niż Mniej niż Dwie osie 
12 15 1160 1403 
15  1264 1752 

Trzy osie 
12 25 1422  

 
2209 

25  1744 2209 

Cztery osie i więcej 
12 29 1462 2317 
29  2317 3237 

- od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12: 

wyszczególnienie Stawki w zł 
Rok produkcji 
Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 

od 3,5t i poniżej 5,5 t ( z katalizatorem ) 591 561 
od 3,5 i poniżej 5,5t (bez katalizatora) 621 591 
od 5,5t i poniżej 9t (z katalizatorem) 881 836 
od 5,5t i poniżej 9t (bez katalizatora ) 922 881 
od 9t i poniżej 12t (z katalizatorem ) 1024 974 
od 9 t i poniżej 12 t (bez katalizatora ) 1076 1024 

- od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton: 

Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita zespołu pojazdów: 

ciągnik siodłowy + naczepa, ciągnik balastowy + przyczepa 

w tonach 

Stawki w zł 
Osie jezdne z zawieszeniem 

pneumatycznym lub uznanym za 

równoważne 

Inne systemy 

zawieszenia osi 

jezdnych 
Nie mniej niż Mniej niż Dwie osie 
12 18 1285 1780 
18 31 1780 1980 
31  1980 2502 

Trzy osie i więcej 
12 40 2164 2414 
40  2414 3237 

- od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 

prowadzoną przez podatnika podatku rolnego: 

wyszczególnienie 
Stawka w zł 
Rok produkcji 
Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 

od 7t i poniżej 12t 468 449 

- od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą (naczepa/przyczepa +pojazd silnikowy) równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem 

związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego: 

Liczba osi i dopuszczalna masa całkowita 

zespołu pojazdów 
Stawki w zł 

  
Nie mniej niż Mniej niż Osie jezdnie z zawieszeniem pneumatycznym lub 

uznanym za równoważne  

 

Inne systemy zawieszenia osi 

jezdnych 

Jedna oś 
12 25 1190 1811 
25  1331 1979 

  Dwie osie 

12 33 1190 1403 
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33 38 1403 1811 
38  1611 2381 

  Trzy osie i więcej 

12 38 1190 1332 
38  1332 1796 

- od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 

wyszczególnienie Stawki w zł 
rok produkcji 
Do 1990 włącznie Od 1991 włącznie 

mniejszej niż 22  (z katalizatorem ) 593 566 
mniejszej niż 22  (bez katalizatora ) 624 593 
równej lub większej  niż 22 miejsca  (z katalizatorem ) 1888 1795 
równej lub większej  niż 22 miejsca (bez katalizatora ) 1981 1888 

 

 

Uchwała Nr XIV/86/19 w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 7. 

 

Ad 10 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

określenia zasad poboru, terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej i poprosiła Burmistrza 

Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że na podstawie art. 15 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 

r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada Miasta niniejszą uchwałą wprowadza na terenie 

miasta Wąbrzeźno opłatę targową,  określa  wysokości stawek oraz zasady poboru  opłaty  na 

kolejny rok podatkowy tj. 2020. Dodał, że stawki opłaty nie zostały podwyższone. Zmianie 

ulega jedynie wysokość maksymalnej stawki dziennej, która nie może przekroczyć 792,21 

zł,  zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 24 lipca 2019 r. ( M.P.  2019 r. poz. 

738) w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2020. 

 

Uchwała Nr XIV/87/19 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad poboru, 

terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej została podjęta jednogłośnie przy           

14 głosach „za”  – załącznik nr 8. 

Ad 11 

    Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że  zgodnie z art.55 ustawy o opiece nad dziećmi w wieku 

do lat 3, nadzór nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami sprawowane 

jest na podstawie planu nadzoru przyjętego przez radę gminy w drodze uchwały. Plan nadzoru 

określa częstotliwość przeprowadzania kontroli warunków i jakości sprawowanej opieki przez 
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dziecięcych opiekunów oraz żłobkach i klubach dziecięcych. Celem nadzoru jest zapewnienie 

odpowiednich warunków gwarantujących dzieciom bezpieczeństwo, opiekę oraz tworzenie 

warunków do realizacji różnorodnych i dostosowanych do wieku form zajęć wspierających 

rozwój dzieci. 

 

Uchwała Nr XIV/88/19 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 9. 

 

Ad 12 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum nr 1 im. Ks. Stefana Kard. Wyszyńskiego w Wąbrzeźnie i poprosiła 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że konieczność podjęcia uchwały wynika z ustawy            

z dnia 14 grudnia 2016 r. – Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe (Dz. U z 

2017 r. poz. 60 z późn. zm.), na mocy której z dnia 1 września 2017 r. rozpoczął się proces 

wygaszania kształcenia w gimnazjach. Zgodnie z art. 127 ust. 2 ww. ustawy organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, prowadzącej dotychczasowe gimnazjum, w terminie do 

dnia 30 listopada 2019 r., w drodze uchwały, stwierdza zakończenie działalności. 

 

Uchwała Nr XIV/89/19 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 1 

im. Ks. Stefana Kard. Wyszyńskiego w Wąbrzeźnie została podjęta jednogłośnie przy 14 

głosach „za”  – załącznik nr 10. 

 

Ad 13 

    Prowadząca obrady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Miasto Wąbrzeźno z organizacjami pozarządowymi w roku 2020 i poprosiła Burmistrza Wąbrzeźna           

o zabranie głosu. 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że  Gmina Miasto Wąbrzeźno prowadzi współpracę              

z organizacjami pozarządowymi. Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie określa sferę zadań publicznych, w której samorząd powinien współpracować                    

z organizacjami pozarządowymi. Powyższa ustawa nakłada na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego lub wieloletniego programu współpracy.   

   Wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, niniejszy 

programu określa cele, zasady oraz zakres przedmiotowy współpracy. Definiuje formy współpracy,           

a także priorytetowe zadania publiczne. Ponadto określa okres i sposób realizacji programu jak również 
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wysokość środków przeznaczonych na jego realizację. W programie opisano sposób oceny realizacji 

programu, informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji. Zawarto także 

informację dotyczącą trybu powoływania i zasad działania komisji konkursowej                           

powoływanej rokrocznie do opiniowania ofert składanych w otwartych konkursach ofert. 

 

Uchwała Nr XIV/90/19 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno      

z organizacjami pozarządowymi w roku 2020 została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  

– załącznik nr 10. 

 

Ad 14 

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022 i poprosiła 

Burmistrza Wąbrzeźna o zabranie głosu. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia  7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 

przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne, jakim jest Miejski Zakład Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji  Sp. z o.o. zobowiązane jest zapewnić budowę urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, ustalonych przez gminę w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie uzgodnionym w 

wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu. Wyjaśnił, że na podstawie art. 21 ust. 1 - 5 

ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków, przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne - Miejski Zakład 

Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.  

w Wąbrzeźnie - opracowało „Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu na lata 2020-2022” 

uwzględniając uwarunkowania techniczne i ekonomiczne prowadzonej działalności. 

Przekazał, że plan jest zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, z ustaleniami 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia 
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wydanego temu przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

 

Uchwała Nr XIV/91/19 w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju                         

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących                

w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022 została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach 

„za”  – załącznik nr 11. 

 

 

Ad 15 

Nikt nie złożył interpelacji. 

Ad 16 

    Mieszkanka Wąbrzeźna zamieszkała przy ul. Górnej poprosiła o zabranie głosu. Następnie 

mieszkanka miasta złożyła podziękowania za otrzymaną pomoc radnej pani Eleonorze 

Orczykowskiej, Prezesowi RW TBS, Kierownik wydziału Gospodarki Komunalnej                           

i Mieszkaniowej Urzędu Miasta oraz panu Wojciechowi Trzcińskiemu Zastępcy Burmistrza 

Wąbrzeźna. Mieszkanka miasta przekazała, że ma duże pretensje i żal do obecnej Radnej  Rady 

Miasta Wąbrzeźno wybranej z okręgu obejmującego ul. Górną. Oznajmiła, że od roku czasu 

obecna Radna nie znalazła czasu aby się z nią skontaktować i porozmawiać na temat jej 

problemów. Dodała, że Radna była u niej w dniu wczorajszym ale pod wpływem emocji                  

i nerwów nie wpuściła jej do mieszkania i nie pozwoliła na rozmowę. Przekazał, że obecna 

Radna potrafiła zaczepiać ją na ulicy w mieście i wypytywać o informacje zawarte w lokalnej 

gazecie w przedmiocie otrzymanej pomocy materialnej od jednego z przedsiębiorców. 

Wyjaśniła, że otrzymana pomoc jest jej prywatną sprawą i nie ma obowiązku nikomu mówić 

jakiego rodzaju pomoc otrzymała.  

    Następnie mieszkanka miasta przekazała, że posiada niepełnosprawnego syna. Dodała, że 

bardzo dużą pomoc w postaci sprzętu dla niepełnosprawnego syna otrzymuje od dzielnicowego 

Komendy Powiatowej Policji w Wąbrzeźnie. Oznajmiła, że obecna Radna Rady Miasta 

Wąbrzeźno przez ponad rok czasu nie interesowała się jej problemami i nie miała czasu aby ją 

odwiedzić i porozmawiać. Zaznaczyła, że były Radnych Rady Miasta wybrany w okręgu 

obejmującym ulicę Górną bardzo często odwiedzał ją w miejscu zamieszkania i pomagał             
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w rozwiązywaniu trudnych sytuacji. Podkreśliła, że cieszy się bardzo dobrą opinią                             

i samodzielnie opiekuje się niepełnosprawnym synem. Oświadczyła, że Radna Rady Miasta 

wybrana z okręgu obejmującego ulicę Górną powinna mieć szacunek dla wszystkich swoich 

wyborców.  

   Pani Aleksandra Basikowska odnosząc się do powyższej wypowiedzi mieszkanki miasta 

oznajmił, że zawsze traktowała ją z dużym szacunkiem i powagą. Przekazał, że odwiedzała         

w roku 2019 kilkukrotnie powyższą mieszkankę miasta i z nią rozmawiała na temat aktualnych 

problemów.  

     Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do wypowiedzi mieszkanki miasta zamieszkałej przy ul. 

Górnej poinformował, że Przewodnicząca Rady bardzo często z nim rozmawiała i prosiła aby podjąć 

działania w celu udzielenia pomocy. Wyjaśnił, że działania i interwencje podejmowane przez Prezesa 

RW TBS czy kierownika wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej były na skutek zgłaszanych 

do Burmistrza Wąbrzeźna próśb w kwestii pomocy dla mieszkanki ulicy Górnej. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski przekazał, że potwierdza iż pani Aleksandra Basikowska wielokrotnie zgłaszała potrzebę 

udzielenia pomocy wyżej wymienionej mieszkance ulicy Górnej.  

   Pan Aleksander Czarnecki odnosząc się do powyższej wypowiedzi mieszkanki ulicy Górnej 

przekazał, że należy pamiętać iż Radna Rady Miasta nie może samodzielnie dysponować pracownikami 

RW TBS czy pracownikami MZUK. Wyjaśnił, że Radna może w ramach swoich kompetencji zgłaszać                        

i wnioskować do Burmistrza Wąbrzeźna podjął działania w przedmiocie udzielenia pomocy                            

i zadysponował pracowników do wykonania określonego zadania. Następnie pan Aleksander Czarnecki 

przekazał, że pani Aleksandra Basikowska działał zgodnie z posiadanymi kompetencjami.  

   Pani Beata Wiśniewska zaproponowała aby rozważyć kwestię funkcjonujących w poprzednich 

kadencjach tzw. dyżurów radnych. Dodała, że w ramach dyżuru radni mogliby przyjmować 

mieszkańców miasta w Urzędzie Miasta.  

    Pan Aleksander Czarnecki oznajmił, że popiera propozycję radnej pani Beaty Wiśniewskiej w kwestii 

przywrócenia dyżurów Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że gorąco namawia Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno do 

wprowadzenia tzw. dyżurów radnych dla mieszkańców miasta. Dodał, że w poprzednich latach tzw. 

dyżury radnych nie były wykorzystywane przez mieszkańców miasta. Zaproponował aby Radni 

rozważyli możliwość pełnienia dyżurów w na obszarze swoich okręgów wyborczych. Wyjaśnił, że 

mieszkańcy chętniej spotkają się z Radnych w miejscu gdzie mieszkają, niż w siedzibie Urzędu Miasta.  

  Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że również popiera propozycję dyżurów Radnych Rady Miasta 

Wąbrzeźno. Przekazała, że Przewodnicząca Rady pełni swój dyżur w każdy wtorek. Dodała, że w 
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sytuacji kiedy mieszkaniec miasta chce skontaktować się z Przewodniczącą Rady pracownik biura rady 

powiadamia ją telefonicznie o potrzebie przybycia do Urzędu Miasta. 

 Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że mieszkańcy miasta mogę telefonicznie za 

pośrednictwem pracownika biura rady umawiać się na spotkania z poszczególnymi Radnymi Rady 

Miasta Wąbrzeźno. 

   Pan Marcin Lewicki poprosił pana Marka Kondraciewicza Prezesa Miejskiego Zakładu Energetyki 

Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji o przedstawienie planowanych inwestycji w zakresie energii cieplnej 

w mieście ?. 

   Pan Marek Kondraciewicz oznajmił, że inwestycje dotyczącą ciepłownictwa uzależnione są wprost od 

aktualnej sytuacji Gminy Miasto Wąbrzeźno. Przekazał, że w sytuacji odłączenia się części bloków 

Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. Gen. Hallera od kotłowni MZECWiK położonej przy                              

ul. Pruszyńskiego, konieczne była likwidacja ww. kotłowni. Wyjaśnił, że MZECWiK zadeklarował, że 

pomoc wspólnotom mieszkaniowym w zakresie dostarczania energii cieplne. W związku z powyższym 

MZECWiK wybudował trzy kotłownie kontenerowe. Powstały kotłownie kontenerowe przy bloku nr 6 

na osiedlu Hallera oraz dwie kotłownie przy budynkach na ul. Matejki 2a. Następnie pan Marek 

Kondraciewicz przekazał, że zorganizowane zostało spotkanie z przedstawicielami Spółdzielni 

Mieszkaniowej oraz zarządami wspólnot mieszkaniowych odbierających energie cieplną z kotłowni 

zlokalizowanej przy ul. Tysiąclecia. Na spotkaniu przedstawiciele Spółdzielni Mieszkaniowej 

zadeklarowali wolę odłączenia bloków od kotłowni MZECWiK i budowę własnych lokalnych kotłowni 

kontenerowych. Dodał, że większość wspólnot mieszkaniowych nie wyraziło chęci odłączania się od 

kotłowni przy ul. Tysiąclecia. Poinformował, że MZECWiK zadeklarował pomoc wspólnotom 

mieszkaniowym w zakresie wsparcia lub budowy lokalnych kontenerowych kotłowni. Oświadczył, że 

na dzień dzisiejszy dwie wspólnoty mieszkaniowy zgłosiły chęć wybudowania przez MZECWiK 

lokalnej kotłowni kontenerowej na potrzeby dostarczania energii cieplnej.  

  Pan Marek Kondraciewicz przekazał, że planuje w porozumieniu z Burmistrzem Wąbrzeźna 

przygotować i zamieścić w lokalnej prasie artykuł mający na celu przedstawianie mieszkańcom bloków 

należących do Spółdzielni Mieszkaniowej oraz mieszkańcom wspólnot mieszkaniowych rzeczywistych 

kosztów i skutków związanych z odłączeniem się od kotłowni MZECWiK położonej przy                             

ul. Tysiąclecia. Oznajmił, że cześć mieszkańców zgłaszała do Prezesa MZECWiK oraz Burmistrza 

Wąbrzeźna prośby aby podjąć działania mające na celu nie odłączanie bloków na osiedlu Tysiąclecia od 

kotłowni MZECWiK.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że wspólnie z Prezesem MZECWiK podejmują działania mające 

na celu utrzymanie kotłowni położonej przy ul. Tysiąclecia. Zaznaczył, że kotłownia przy ul. Tysiąclecia 

jest w dobrym stanie technicznym, starty przesłania energii cieplnej są bardzo niskie. Dodał, że należy 
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pamiętać iż każde odłączenie bloków od kotłowni MZECWiK spowoduje zwiększenie kosztów 

wytworzenia energii cieplnej dla pozostałych odbiorców.  

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że mieszkańcy miasta pytają ponownie o możliwość przedłużenia 

rozliczania tzw. wody ogrodowej do końca października. Następnie pan Marcin Lewicki zapytał jak 

przedstawia się kwestia możliwości rozliczania do końca października tzw. wody ogrodowej ?.  

   Pan Marek Kondraciewicz oznajmił, że zostało złożonych zaledwie 10 wniosków w przedmiocie 

przedłużenia rozliczenia tzw. wody ogrodowej do końca października. Przekazał, że wszystkie wnioski 

zostały pozytywnie rozpatrzone i wnioskodawcy mogli rozliczać zużycie wody ogrodowej do końca 

października. Wyjaśnił, że z uwagi na bardzo małe zainteresowanie możliwością przedłużenia do końca 

października rozliczania tzw. wód ogrodowych nie podejmowano obecnie żadnych działań mających na 

celu automatyczne przedłużenie dla wszystkich użytkowników ogrodów działkowych. Zaznaczył, że 

jeżeli zainteresowanie będzie się zwiększało to prawdopodobnie okres rozliczania tzw. wody ogrodowej 

zostanie automatycznie przedłużony do końca października dla wszystkich użytkowników ogrodów 

działkowych. 

   Pan Marcin Lewicki złożył na ręce pana Tomasza Zygnarowskiego Burmistrza Wąbrzeźna na podjęcie 

działań, które poskutkowały zamontowaniem tzw. lustra drogowego na skrzyżowaniu ulicy Targowej        

z ulicą Żwirki i Wigury.  

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że apelował wcześniej aby inwestor budowy bloku mieszkalnego przy 

ul. Łabędziej oczyszczał jezdnie i chodniki z zanieczyszczeń pozostawianych przez pojazdy ciężarowe 

dostarczające materiał budowlany. W związku z powyższym pan Marcin Lewicki poprosił Burmistrza 

Wąbrzeźna aby podjął działania mające na celu zobowiązanie inwestora budowy bloku przy                        

ul. Łabędziej do sukcesywnego oczyszczania chodników i jezdni z zanieczyszczeń pozostawianych 

przez pojazdy ciężarowe dostarczające materiały budowlane.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał pana Wojciecha Trzcińskiego Zastępcę Burmistrza Wąbrzeźna jak 

przedstawia się na dzień dzisiejszy kwestia funkcjonowania Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna ?. 

   Pan Wojciech Trzciński poinformował, że procedura uchwalenia Statutu Młodzieżowej Rady 

Wąbrzeźna bardzo się wydłużała w związku z wieloma uwagami radnych Rady Miasta Wąbrzeźno. 

Oznajmił, że w związku z przedłużoną procedurą uchwalenia Statutu Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna 

nie można było ustalić dokładnego terminu wyborów członków MRW. Następnie pan Wojciech 

Trzciński oświadczył, że wybory do Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna zostaną przeprowadzone w drugim 

półroczu roku 2020. 

  Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do wypowiedzi radnego pana Marcina Lewickiego dotyczącej 

potrzeby oczyszczania ulicy przez inwestora budowy bloku mieszkalnego przy ul. Łabędziej oznajmił, 

że Komendant Straży Miejskiej informował iż na każde wezwanie czy sygnał ulica i chodnik zostają 

oczyszczone z pozostawionych zanieczyszczeń. Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że 
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ponownie przekaże Komendantowi Straży Miejskiej aby zwiększyć kontrolę czystości ulicy w obrębie 

budowy bliku przy ul. Łabędziej.  

   Pan Marcin Lewicki przekazał, że w związku z zbliżającym się zakończeniem budowy nowego obiektu 

Stadionu MKS Unia wraz z hotelem chciałby zaproponować możliwość odpłatnego użyczania obiektu 

pierwszoligowym klubom piłki nożnej rozgrywającym swoje mecze z drużyną Olimpii Grudziądz. 

Oznajmił, że kluby pierwszej ligi piłki nożnej posiadają duże środki finansowe aby dzień przed meczem 

z Olimpią Grudziądz przyjechać do hotelu MKS Unia i przeprowadzić trening lub rozruch 

przedmeczowy na obiekcie w Wąbrzeźnie. Dodał, że można przygotować specjalny folder dla klubów 

pierwszoligowych z ofertą za korzystanie z obiektu MKS Unia przy okazji wyjazdu na mecz z sąsiednią 

Olimpią Grudziądz.  

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że całkowicie popiera propozycję radnego Marcina 

Lewickiego w przedmiocie zachęcania różnego rodzaju klubów sportowych do korzystania z obiektów 

sportowych i rekreacyjnych w Wąbrzeźnie. Oznajmił, że zostanie przygotowany specjalny folder 

przedstawiający obiekty sportowe i rekreacyjne w mieście w celu promocji Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

   Pani Beata Wiśniewska przekazała, że chodnik położony wzdłuż ulicy Generała Sikorskiego oraz ulicy 

Żwirki i Wigury jest pd dłuższego czasu bardzo zanieczyszczony psimi odchodami.  

   Pan Krzysztof Grzybek Komendant Straży Miejskiej poinformował, że otrzymywał wcześniej podobne 

sygnały od mieszkańców miasta dotyczące zanieczyszczenia wymienionego wyżej chodnika. Przekazał, 

że pracownicy Straży Miejskiej obejmą powyższy odcinek chodników pod szczególną kontrolę w celu 

wyeliminowania przypadków zanieczyszczania chodnika psimi odchodami.  

   Pan Aleksander Czarnecki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy na dzień dzisiejszy zagrożony jest 

termin zakończenia zadania w przedmiocie przebudowy ulicy Wspólnej ?. 

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że kierownik budowy poinformował, iż w przyszłym tygodniu 

zostaną ułożone kolejne warstwy masy bitumicznej. Natomiast w drugim lub trzecim tygodniu grudnia 

br. zostaną wykonane prace brukarskie oraz prace drogowe.  

   Pan Sławomir Jabłoński przekazał, że składa wniosek do Burmistrza Wąbrzeźna w przedmiocie 

przełożenia odcinka chodnika na długości około 70 metrów wzdłuż wjazdu na osiedle Tysiąclecia od 

strony ulicy Spokojnej. Oznajmił, że pozostała część chodnika została wcześniej wymieniona i nie 

wiadomo dlaczego pozostawiono stary nierówny chodnik na długości około 70 metrów. Podkreślił, że 

należy również rozważyć wymianę nawierzchni jezdni powyższego wjazdu, która została wykonana          

z tzw. trylinki.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że sprawdzi czy teren chodnika oraz jezdnia wjazdu na teren 

osiedla Tysiąclecia od strony ulicy Spokojnej należy do Gminy Miasto Wąbrzeźna. Jeśli teren będzie 
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należał do Spółdzielni Mieszkaniowej to podejmie rozmowy z Zarządem dotyczące możliwości 

przełożenia odcinka wymienionego wyżej przez radnego pana Sławomira Jabłońskiego chodnika.  

   Pani Eleonora Orczykowska oznajmiła, że chciałby zaprosić Burmistrza Wąbrzeźna na teren osiedla 

Sienkiewicza i osobistego zweryfikowania stany technicznego chodnika położonego między blokiem nr 

2 i 4.  

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że po zakończeniu sesji uzgodni z radną panią Eleonorą 

Orczykowską termin spotkania na osiedlu Sienkiewicza.  

  Pani Eleonora Orczykowska odnosząc się do podniesionej wcześniej kwestii dyżurów radnych Rady 

Miasta oznajmiła, że w poprzedniej kadencji powyższa formuła się nie sprawdziła i została zawieszona. 

Przekazała, że lepszą formą kontaktu z wyborcami jest organizowanie spotkań, na które można zapraszać 

pracowników Urzędu Miasta oraz Burmistrza Wąbrzeźna.  

   Pani Małgorzata Biewald zapytała Burmistrza Wąbrzeźna jak na dzień dzisiejszy przedstawia się 

kwestia możliwość przebudowy chodników położonych wzdłuż ulicy Podzamcze i ulicy Kasztanowej ?. 

  Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że przebudowa chodników położonych przy ulicy Podzamcze           

i ulicy Kasztanowej zostanie ujęta w planie robót remontowych Miejskiego Zakładu Usług 

Komunalnych. 

   Pan Maciej Murawski przekazał, że chciałby złożyć do Burmistrza Wąbrzeźna trzy wnioski w zakresie 

bezpieczeństwa. Pierwszy wniosek dotyczy braku oświetlenia odcinka ulicy 750 lecia od skrzyżowania 

z ulicą Wiśniową do skrzyżowania z ulicą Bolesława Szczuki. Brak oświetlenie w porze wieczornej            

i nocnej powoduje zagrożenie dla uczestników ruchu drogowego.  

   Pani Marzanna Wiśniewska kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu 

Miasta oznajmiła, że w ramach planowanej kompleksowej wymiany oświetlenia drogowego w mieście 

można składać wnioski dotyczące doświetlenia odcinków ulic. W związku z powyższym wymieniony 

wyżej odcinek ulicy 750 lecia zostanie ujęty w ramach doświetlenia ulic w związku z kompleksową 

wymianą oświetlenia drogowego w mieście. Zaznaczyła, że budowa nowych punktów oświetlenia 

drogowego przy ul. 750 lecia będzie wymagała nakładów inwestycyjnych, które będzie należało 

zaplanować w budżecie miasta.  

   Pan Maciej Murawski przekazał, że mieszkańcy ulicy Macieja Rataj zgłaszają ciągłe awarie lamp 

oświetlenia drogowego. Dodał, że na dzień dzisiejszy awarii uległy cztery lampy oświetlenia drogowego. 

Następnie pan Maciej Murawski przekazał, że mieszkańcy ulicy Wł. Reymonta i ulicy 

Szlachcikowskiego poinformowali o konieczności rozplantowania zlokalizowanego przy ulicy tłucznia 

w celu uzupełnienia i poprawy nawierzchni powyższych ulic. Oznajmił, że mieszkańcy wymienionych 

wyżej ulic informują, że tzw. tłuczeń został kilka lat temu przywieziony i teraz należy go rozplantować 

w celu poprawy nawierzchni dróg.  
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   Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że składowany wzdłuż ulicy Wł. Reymonta i ulicy 

Szlachcikowskiego tzw. tłuczeń w roku 2019 był wykorzystywany do uzupełniania nawierzchni dróg. 

Wyjaśniła, że w ostatnim czasie został przywieziony na ul. Wł. Reymonta kolejny transport tzw. tłucznia, 

który ma służyć indywidualnie mieszkańcom do celów bezpośredniego i bieżącego uzupełniania 

ubytków na wjazdach do nieruchomości.  

    Pan Sebastian Isbrant zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy istnieje możliwość poprawy i zwiększenia 

oświetlenia boiska o sztucznej nawierzchni trawiastej przy Szkole Podstawowej nr 3 ?. Dodał, że                

w ostatnim czasie oświetlenie boiska uległo znacznemu pogorszeniu. Ponadto  drzewa rosnące od strony 

bliku nr 50 przy ul. Grudziądzkiej zasłaniają lampy oświetlające teren boiska.  

   Pan Krzysztof Grzybek przekazał, że Straż Miejska na polecenia Burmistrza Wąbrzeźna podjęła 

działania mające na celu ustalenie właściciela drzew rosnących przy boisku SP nr 3 od strony bloku nr 

50 przy ul. Grudziądzkiej. Następnie pan Krzysztof Grzybek przekazał, że prawdopodobnie jeszcze w 

roku 2019 zostaną przycięte gałęzie drzew, które zasłaniają lampy oświetlające teren boiska przy SP nr 

3.  

  Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że na dzień dzisiejszy nie potrafi dokładnie zweryfikować poziomy 

oświetlenia boiska o sztucznej nawierzchni trawiastej przy Szkole Podstawowej nr 3. Przekazał, że 

należy rozważyć możliwość zamontowania oświetlenia umożliwiającego przeprowadzanie treningów      

w warunkach komfortowych lub możliwości przeprowadzania zawodów sportowych. Poprosił radnego 

pana Sebastiana Isbrandta i radnego pana Macieja Murawskiego aby zweryfikowali potrzeby 

oświetleniowy boiska przy Szkole Podstawowej nr 3.  

   Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że pan Tomasz Zygnarowski na spotkaniu z mieszkańcami 

w dniu 19 listopada br. w  Wąbrzeskim Domu Kultury podsumował ostatni rok swoje działalności, 

chciałaby bardzo serdecznie podziękować wszystkim Radnym Rady Miasta Wąbrzeźno za 

zaangażowanie i sumienne, godne i rzetelne wykonywanie swoich obowiązków związanych z pełnioną 

funkcją radnego. Oznajmiła, że ostatni rok pracy pokazał, że wybrani radni  sumienie i godnie wykonują 

swoje obowiązki. Następnie pani Aleksandra Basikowska podziękowała Burmistrzowi Wąbrzeźna, 

Zastępcy Burmistrza Wąbrzeźna oraz dyrektorom miejskich placówek oświatowych, prezesom spółek 

oraz kierownikom i pracownikom Urzędu Miasta Wąbrzeźno za zaangażowanie i udział w sesjach Rady 

Miasta Wąbrzeźno. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w dniach 6, 15 i 21 grudnia br. na terenie Pl. Jana Pawła 

II odbędą się Jarmarki Świąteczne. Następnie pan Tomasz Zygnarowski zaprosił Radnych Rady Miasta 

oraz mieszkańców miasta oglądających obrady sesji do wszystkich imprez i wystaw organizowanych w 

miesiącu grudniu na terenie miasta Wąbrzeźno. 
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  Ad 17 

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła XIV sesję w VIII 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 26 listopada 2019 roku. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

 

 

                                                                           Przewodnicząca Rady 

                                                                            Aleksandra Basikowska 

 

    

    

    

   

 

  

   

 

 

     

 

 

   

 

 

 

 

 


